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Informace a zprávy z radnice
Pravidelný přehled významnějších 
záležitostí města, kterými se zabývala 
rada města a jeho zastupitelstvo:
Na  své schůzi dne 12. 4. 2022 měli členové rady města 
na programu celkem 52 materiálů k projednání a rozhodo-
vání. Z těch významnějších, kterými se zabývali, vyjímáme:
•  RM schválila uzavřít Smlouvu o výpůjčce bytové jednotky v ob-

jektu čp. 454 na  st. p.  č. 492 v  k.ú. Krupka s  Charita Teplice 
za  účelem zřízení příjmového i  výdajového místa v  rámci hu-
manitární pomoci občanům Ukrajiny. Smlouva se uzavírá bez-
platně s platností od 28. 4. 2022 na dobu neurčitou s výpovědní 
lhůtou 1 měsíc.

•  RM schválila vyhlásit záměr prodeje nebytových prostor 
č.  641/301 Směnárna a  641/302 bývalá Česká spořitelna v  ob-
jektu čp. 641–642 na st. p. č. 1010/3 v k. ú. Bohosudov za cenu: 
726 328 Kč, respektive 1 248 186 Kč.

•  RM schválila přílohu ke  kupní smlouvě o  prodeji dřeva z  ma-
jetku města Krupka s firmou HEDERA ZIMA, spol. s r.o., příloha 
 obsahuje změnu ceníku na období 1. 4. – 30. 6. 2022.

•  RM schválila dodatek ke smlouvě s firmou Jaroslav Dudek – Za-
hradnictví – údržba veřejné zeleně pro rok 2022.

•  RM schválila Dodatek č. 1 Smlouvy o dílo s AD STUDIO s.r.o., je-
hož předmětem je navýšení ceny grafické úpravy, sazby, tisku 
a dodání měsíčníku Radnice města Krupka, z důvodu extrémní-
ho zdražení cen vstupů.

•  RM vzala na vědomí dopis Obce Přestanov ze dne 11. 4. 2022 se 
žádostí o provizorní řešení komunikačního propojení mezi obcí 
Přestanov a městem Krupka pro pěší a pro cyklisty.

•  RM schválila změnu organizační struktury Městského úřadu 
Krupka od 13. 4. 2022 tak, že počet pracovních pozic OÚPaSŘ se 
snižuje o 1 pracovní pozici referenta územního plánování a sta-
vebního řádu.

•  RM schválila žádost o  zřízení výdejny obědů dle § 3 odst. 1 
písm. c) vyhlášky č. 107/2005 Sb. v suterénu budovy ZŠ Hamry, 
Na  Hamrech 639 při objektu Základní školy a  Mateřské školy 
Krupka, Teplická 400, a to nejpozději k datu 1. 9. 2022.

•  RM schválila Dodatek č. 1 ke smlouvě o prodloužení doby do-
časného bezplatného užívání automatizovaného externího de-
fibrilátoru LIFEPAK DM a zdravotnického batohu do 25. 3. 2023 
Městskou policií Krupka, zapůjčených Zdravotnickou záchran-
nou službou Ústeckého kraje.

•  RM vzala na vědomí informaci od 1. místostarosty Mgr. Rostisla-
va Kadlece o vzniku oblastní destinační agentury „Krušné hory“, 
kde jedním ze zakladatelů bude také Montanregion Krušné 
hory - Erzgebirge, o.p.s.

•  RM vzala na vědomí návrh občana na přejmenování ulice Rudé 
armády v Krupce a ukládá S. Vocáskovi, vedoucímu OOaVV, pro-
vést průzkum mezi dotčenými obyvateli (popř. firmami).

Na zasedání zastupitelstva města dne 25. 4. 2022 zastupitelé pro-
jednali následující záležitosti:
•  ZM schválilo změnu Zřizovací listiny Mateřské školy Sluníčko 

Krupka, Kollárova 597, z  důvodu sloučení příspěvkové organi-
zace Mateřská škola Písnička s příspěvkovou organizací Mateř-
ská škola Sluníčko Krupka, a to dnem 1. 9. 2022. Majetek, práva 
a  závazky Mateřské školy Písnička Krupka, Dukelských hrdinů 
295 přecházejí na přejímací Mateřskou školu Sluníčko Krupka, 
Kollárova 597.

•  ZM schválilo vzdání se práva a prominutí pohledávky osobám 
dle přiloženého seznamu.

•  ZM vzalo na vědomí žádosti a rozhodlo o poskytnutí neinvestič-
ní dotace pro rok 2022 a uzavření veřejnoprávní smlouvy takto:

 RAKETOMODELÁŘSKÝ KLUB KRUPKA p.s. 50 tis. Kč.
 Fotbalový Klub Krupka, z.s. 450 tis. Kč, 450 tis. Kč, 175 tis. Kč.
 FD Teplice, z.s. (florbal) 200 tis. Kč.
 Atletický klub Krupka, z.s. 200 tis. Kč.
 Plavecký oddíl Krupka, z.s. 100 tis. Kč.
 Spolek seniorů Na střelnici Krupka. 30 tis. Kč.
 Poradna pro občanství/Občanská a lidská práva, z.s. 85 tis. Kč.
 Svaz neslyšících a nedoslýchavých osob v ČR, z.s. 5 tis. Kč.
 Charita Teplice 300 tis. Kč.
•  ZM vzalo na vědomí zápis z jednání kontrolního výboru konané-

ho dne 16. 3. 2022.
•  ZM vzalo na vědomí zápis z jednání finančního výboru konané-

ho dne 16. 3. 2022. /red/

V květnu otevírají památky
Od  měsíce května bude možné navštívit kostel svaté Anny na  Libušíně 
a kapli svatého Wolfganga na Komáří vížce. 

Kostel sv. Anny
Otevírací doba:
pátek od  13 do  17 hodin, 
sobota a neděle od 10 do 
17 hodin.
Průvodce, výstava, krás-
ný výhled do  kraje, pro-
pagační materiál.

Kaple sv. Wolfganga
Otevírací doba:
pátek od  11 do  17 hodin, 
sobota a  neděle od  12 do 
18 hodin.
Průvodce, výstava, propa-
gační materiál.

OKS, 
úsek cestovního ruchu

Velikonoční akce na lanovce
se podařila
Tradiční Vánoční lanovka, která si během minulých let získala velkou 
oblibu u veřejnosti, se již dvakrát nemohla konat kvůli omezením při 
koronavirové epidemii. Na Velký pátek 15. 4. 2022 se konala „náhrada“ 
v  podobě velikonoční akce 
a velmi se vydařila.
„Akci na  nejstarší lanovce 
podobného typu, která je 
v  provozu, jsme si opět ná-
ramně užili. Mnoho turistů 
využilo bezplatnou jízdu 
a  doprovodný program pro 
děti s občerstvením byl opět 
třešničkou na  dortu. Chtěl 
bych poděkovat všem, kte-
ří se na  akci podíleli v  čele 
se zástupci vedení města,“ 
zhodnotil tento velkolepý 
den radní a náčelník lanové 
dráhy Zdeněk Saifert. /red/
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Rozhovor se starostou města 
Zdeňkem Matoušem

Duben byl dlouhé roky na  začátku jara vždy ve  znamení velmi 
oblíbeného Velikonočního jarmarku. Dvakrát nám jej bohužel 
„ukradl“ koronavirus, ale naštěstí už tentokrát neplatilo ono rče-
ní „do třetice všeho zlého“, a konečně začalo zase z toho „dobrého“. 
A jako další bonus dostali naši obyvatelé ještě náhradu za ztrace-
nou Vánoční lanovku úplnou novinku, tedy tu Velikonoční.
I  tentokrát měla druhá dubnová neděle celkem standardní program 
a  průběh, včetně jejího zpestření aprílovým počasím. Ale pro mě byla 
tentokrát hodně výjimečná hned z několika důvodů. Po předlouhé době 
i v Krupce rozkvetla kultura tak, jak si ji užívají hlavně děti a celé rodiny. 
Tradiční „jaro v poezii“ v provedení těch nejmladších bylo jako pokaždé 
všemi účinkujícími výborně nacvičené, ale tentokrát citelně upřímnější 
a spontánně radostné. Všichni návštěvníci jarmarku si opravdu hezky 
užívali toho, co a jak vše malí předškoláci a školáčci umí. Celé odpole-
dne bylo zásluhou dětí a  jejich učitelek ze všech krupských školských 
zařízení opravdu parádní a pohodové. A skvělou atmosféru měl o pět dní 
později i  druhý „zážitkový“ den pro naše spoluobčany při Velikonoční 
jízdě lanovkou. Při stejném scénáři, jako řadu let v minulosti u vánoční 
vyjížďky, ale v jarních kulisách, si opět stovky pasažérů mohly zadarmo 
dopřát „kochání a panoramata“, jaká stojí pokaždé za vše.

Po  březnovém schválení letošního rozpočtu se mohly zahájit pří-
pravy důležitých městských investičních akcí. Jaké to tedy budou? 
Kromě těch, které se rozběhly už dříve, jako je revitalizace městské plo-
várny, proměna Mariánského náměstí či rekonstrukce „pečovateláku“ 
pro seniory ve Hřbitovní ulici, tak v současnosti jsme vstoupili do první 
důležité etapy, tedy o získání zdrojů, na akci rozsáhlé energetické rekon-
strukce na Mateřské škole Sluníčko. Cílem je především výrazně snížit 
hrozby enormního nárůstu nákladů na vytápění, při maximálním vyu-
žití dostupných dotačních prostředků pro programy životního prostředí 
a národní obnovy. Na realizaci předpokládáme náklady kolem 20 milio-
nů korun, a její dobu zhruba jeden rok.

Velmi potřebné a prospěšné jsou vždy rekonstrukce městské infra-
struktury. I pro ně máte řešení? 
Dlouhodobě se zaměřujeme na všechny položky městských komunika-
cí jak z hlediska jejich bezpečnosti a kvality, tak i kapacit parkovacích 
ploch a funkčnosti souvisejících kanalizačních sítí. Aktuálně je připra-
vená a  finančně zabezpečená kompletní rekonstrukce celkového po-
vrchu vozovek na  několika místech. Budou to Kollárova ulice, sídliště 
Hamry, areál Delta, Zelený sad, celkem to bude 4,5 kilometrů. Propukne 
to v čase pravidelně nižšího silničního provozu, tedy v letních měsících. 
A se zhotovitelem ladíme podmínky, aby to bylo pro všechny řidiče co 
nejméně obtěžující a nepříjemné.

V  březnu město předalo do  užívání rekonstruovaný Komunitní 
dům pro seniory na Mariánském náměstí. Jaký je v něm už život?
Zájem zdejších seniorů je značný a už teď je jasné, že tato investice měs-
ta je naprosto potřebná, důvodná a efektivní. V této době je už jeho celko-
vá kapacita prakticky využitá a plní naplno svůj účel. A kromě prvotního 
cíle rozšiřování nájemního sociálního bydlení se i  dosti pozitivně vy-
lepšil delší dobu nevzhledný vzhled a pověst tohoto cípu Mariánského 
náměstí.

Děkujeme za rozhovor. /red/

Zdeněk Matouš: „Jsme rádi, že 
můžeme být partnerem v oblasti 
sportu a volnočasových aktivit 
pro krupské občany.“
Na dubnových zasedáních zastupitelstva a rady města bylo rozhodnu-
to o poskytnutí dotací v oblasti sportu a volného času. Podpora ve výši 
2,7 milionů korun bude rozdělena dle 65 žádostí v oblastech tělovýcho-
vy, sportu a volného času, sportovních a volnočasových akcí i podpory 
významných sportovních klubů.
„Jsme rádi, že můžeme být partnerem v oblasti sportu a volnočasových 
aktivit pro krupské občany. Jedním z negativních důsledků pandemie 
je rovněž menší zájem dětí sportovat a vyhledávat pohyb. Je proto ne-
zbytné nabídnout jim dostupné sportovní vyžití, vést je ke  zdravému 
životnímu stylu a dostatečně je motivovat. Věřím, že tato podpora pro-
spěje klubům a motivuje je získávat více dětí pro sport a pohyb,“ konsta-
toval starosta Zdeněk Matouš.
Podpořena bude celoroční činnost sportovních klubů od  klasických 
sportů, jako je fotbal, atletika, plavání, florbal, stolní tenis, karate až 
po raketové modelářství, kynologii, jezdectví, hasiče a další. Ze spor-
tovních akcí to pak budou turnaje, hry a soutěže v různorodých spor-
tovních odvětvích, turistické a volnočasové akce pro krupské občany.
 /red/

Slavnostní shromáždění 
na Prokopce
Na  počest 313 obětí z  transportu smrti se konalo v  pátek 22. 4. 2022 
tradiční Slavnostní shromáždění k 77. výročí ukončení 2. světové vál-
ky na Prokopce. Při této příležitosti se opět sešly stovky účastníků z řad 
krupské školní mládeže, významných ústavních činitelů a  představi-
telů z  různých oblastí politického a  společenského života, vystoupily 
pěvecké sbory IUVENES (vede Michal Šťastný) a MELODIE (vede He-
lena Pechová). Tradičně se důstojně zavzpomínalo s pokorou k obětem 
na hrůzy 2. světové války. /red/ 
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MĚSTSKÁ POLICIE

Zmatený senior
Operační středisko přijalo žádost Městské policie Teplice o  součin-
nost, ke zjištění místa pohybu muže, který zmateně uvádí místa, kde 
se nalézá při cestě vlakem z Prahy. Naše operační středisko převza-
lo od MP Teplice telefonní číslo muže, se kterým se následně spoji-
lo. Od muže bylo zjištěno, že se ztratil a momentálně je někde nad 
Krupkou u  zahrádek. Muž dále uvedl, že je v  blízkosti autobusová 
zastávka č. 484. Muž byl požádán, aby zůstal na uvedené zastávce 
a  vyčkal příjezdu hlídky. Vyslaná hlídka muže nalezla u  zahrádkář-
ské kolonie pod štolou Starý Martin v Krupce. Hlídka muže naložila 
do služebního vozu a odvezla ho na Mariánské náměstí. Po tomto zá-
žitku muž hlídce poděkoval a za využití TAXI se nechal odvézt do své-
ho místa bydliště, které je mimo Krupku. Jsme rádi, že dobrodružná 
cesta měla dobrý konec. 

Dopravní nehoda
Motorizovaná hlídka byla vyslána k nahlášené dopravní nehodě, kdy 
autobus srazil ženu na  přechodu pro chodce. Hlídka po  příjezdu 
na  místo dopravní nehody poskytla ženě prvotní ošetření. Na  mís-
to byla přivolána RZS, která ženu následně převezla do nemocnice 
k  dalšímu ošetření. Dopravní nehodu si převzala k  dalšímu šetření 
Policie ČR – oddělení dopravních nehod. 

Nalezený batoh
Hlídka strážníků nalezla na chodníku odložený batoh. V okolí batohu 
se nepohybovala žádná osoba, která by byla jeho majitelem. Hlídka 
provedla kontrolu batohu, při které bylo zjištěno, že se v něm nachá-
zí ošacení a  věci běžné potřeby. Mimo to v  batohu byla i  plechová 
krabička, která obsahovala sáček s  neznámou krystalickou látkou 
o  hmotnosti několika gramů. Na  místo proto byl přivolán policejní 
technik, který zjistil, že se jedná o omamnou látku, z které by se dalo 
připravit několik desítek dávek. Batoh i s obsahem si převzala Policie 
ČR k dalšímu šetření.

Nález injekce
Na  operační středisko byl oznámen nález použité injekční stříkač-
ky na Mariánském náměstí. Na místo byla vyslána hlídka strážníků 
se speciálním boxem určeným pro sběr injekčních stříkaček. Takto 
posbírané injekční stříkačky se předávají k odborné likvidaci. Pozn.: 
V případě, že občané někde zahlédnou tento nebezpečný materiál, 
neměli by ho sami z důvodu vlastní bezpečnosti vůbec sbírat, ale ne-
prodleně zavolat na tísňovou linku městské policie 156.

První pomoc s AED
Operační středisko Zdravotnické záchranné služby Ústeckého kraje 
požádalo o vyslání hlídky k nehybně ležící osobě na točně autobu-
su. Na  místo byla ihned vyslána hlídka, která po  příjezdu na  místo 
začala okamžitě poskytovat muži první pomoc. Hlídka muži přiložila 
elektrody defibrilátoru a  dále pokračovala v  poskytování první po-
moci. Následně se na místo dostavilo vozidlo ZZS s lékařem a muže 
si převzali do  vlastní péče. Po  několika dalších minutách byl tento 
muž s obnovenými životními funkcemi převezen sanitním vozidlem 
do nemocnice. 

Naschvály
Na operační středisko bylo přijato oznámení ženy, že jí byl jejím bý-
valým přítelem sebrán mobilní telefon. Na místo byla vyslána hlídka, 
která provedeným šetřením zjistila, že se vše neodehrálo tak, jak bylo 
původně oznámeno. Mezi oznamovatelkou a jejím bývalým přítelem 
probíhaly neshody, a  tak si oba dělali navzájem naschvály. Hlídka 
po zadokumentování jejich jednání věc oznámila příslušnému správ-
nímu orgánu. 

Dopravní nehoda
První dubnový víkend, byla uzavřena hlavní silnice č. 1/13 z  Tep-
lic do Ústí nad Labem, z důvodu rekonstrukce železničního mostu 
v Soběchlebech. Objízdná trasa vedla přes Krupku. Zde v ulici Revo-
luční došlo v ranních hodinách k dopravní nehodě osobního vozidla, 
ve kterém byly zaklíněné čtyři osoby. Z tohoto důvodu byla i tato ob-
jízdná trasa uzavřena. Na místě zasahovalo několik jednotek hasičů, 
kteří museli posádku z vozidla vyprostit, dále hlídka PČR a MP, která 
provoz odkláněla. Dále se na místo dostavili záchranáři, kteří zraněné 
ošetřili a převezli do nemocnic. Uzavření trvalo cca 1 hodinu, pak byl 
provoz obnoven.

Osoba v pátrání 
Při kontrolní činnosti si hlídka strážníků všimla osoby, která odpoví-
dala popisu osoby, po které bylo vyhlášeno celostátní pátrání. Při její 
kontrole vyšlo najevo, že se skutečně jedná o hledanou osobu. Hlídka 
osobu předala Policii ČR k dalším úkonům. 

Jiří Petrák, ředitel

Komunitní dům pro seniory 
přivítal první nájemníky
Projekt rekonstrukce bývalého hotelu Horal, který byl nedávno dokon-
čen a je jedním z  dalších významných kroků při revitalizaci náměstí 
a celkovém rozvoji města, je již plně využíván. Do 17 malometrážních 
bytových jednotek o velikosti 1+kk a 2+kk se postupně stěhují první ná-
jemníci a sžívají se s novým příjemným prostředím Komunitního domu 
pro seniory.
„Bydlím v přízemním bytě pro vozíčkáře, vše zvládám a jsem velmi spo-
kojený. Mám i technickou místnost pro elektrický vozík. Nejvíce se tě-
ším, až bude dokončena zahrádka před domem a budu moct jezdit na 
sluníčko a užívat pohodu na čerstvém vzduchu,“ říká první nastěhova-
ný nájemník František Nedbal.
„Já se právě stěhuji. Jsem spokojená a těším se na první noc, až se zde 
vyspím. Postel už mám,“ dodává s úsměvem Věra Kousalová. /red/

Poslední dobou se objevují po 
celém městě a okolí tyto čtverce.

Jedná se o vlícovací body, které 
slouží topografům k tvorbě 
digitálních map, popřípadě 
k laserovému zaměření pro 
potřeby leteckého snímkování.

V Krupce je otevřeno 
centrum humanitární pomoci 
ukrajinským uprchlíkům
Charita Teplice ve spolupráci s Městem Krupka otevřela v pondělí 10. 4. 
v  budově krupského kina centrum humanitární pomoci ukrajinským 
uprchlíkům. Centrum je v  provozu v  pondělí a  ve  čtvrtek od  15:00 
do  18:00. V  případě zájmu dobrovolnické výpomoci je možné provoz-
ní dobu rozšířit. Pomoc je primárně určena uprchlíků, kteří setrvávají 
v Krupce, a bude zaměřena především na poptávané věci.
„Jsem rád, že jsme po jednání z oblastní charitou dospěli ke zdárné ko-
ordinaci pomoci ukrajinským uprchlíkům. Už není třeba nosit vše, ale 
ideálně přijít do centra, kde se dá zjistit, co je přesně potřeba. Současně 
mohou dorazit občané Ukrajiny, kteří se prokáží uprchlickým vízem, 
a mohou poptat, co jim schází a jak jim můžeme cíleně pomoci,“ shrnul 
funkčnost centra starosta Zdeněk Matouš. /red/
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Hornický region Erzgebirge/Krušnohoří 
je památkou světového dědictví UNESCO
V sobotu 6. července 2019 byly hornické památky v saském a českém 
Krušnohoří zapsány na Seznam světového dědictví UNESCO. 

Historie a sláva krušnohorského hornictví
KRUŠNOHORSKÉ RUDY: Železo 
Železo je měkký feromagnetický kov světle šedé barvy s  malou odolností vůči korozi. 
Lidstvo ho zná již od pravěku. Výrobu železa objevili jako první Chetité, do okolního světa 
se rozšířila až po rozpadu jejich říše kolem roku 1200 př. n. l., kdy začíná doba železná. 

TĚŽBA ŽELEZNÝCH RUD
Těžba železných rud byla v Krušnohoří v pozadí do-
bývání rud cínu a stříbra, přesto však byla pro rozvoj 
hornictví velmi důležitá, ze železa se vyráběly ná-
stroje, které potřebovali horníci k  práci. Příkladem 
jsou želízko a mlátek, které se k  lámání skály pou-
žívaly od středověku a staly se symboly hornického 
řemesla. Jedno z nejstarších center těžby i zpraco-
vání železné rudy v Krušných horách bylo založeno 
na  konci 13. století u  Přísečnice (okr. Chomutov) 
poblíž obchodní stezky ze Saska do Čech. Ve 14. a 15. 
století vznikla další střediska v okolí Schwarzenber- Železná ruda, hematit (Wikimedia)

ních toků. V 16. století se začalo železo vyrábět ve vy-
sokých pecích, kde se dosahovalo vyšších teplot 
a tak bylo možné tavit i magnetit a hematit, železné 
rudy, které v Krušných horách převládají. Z malých 
provozů se v 18. a 19. století vyvinuly velké železárny 
a hutě. Specialitou krušnohorského železářství byla 
výroba pocínovaných plechů v továrnách u Nejdku, 
Rotavy a Schwarzenbergu. 

Nejvýznamnější hornickou památkou je v Krupce pro-
hlídková štola Starý Martin. Plánují se i  zde nějaké 
změny? 
Štola Starý Martin byla po  rekonstrukci otevřena 
pro veřejnost v roce 2000, návštěvníkům tedy slouží 
již 22 let. Při průměrné návštěvnosti 5 500 osob roč-
ně si lze snadno spočítat, že areálem prošlo již více 
než 120 000 lidí. Po zápisu Hornické krajiny Krupka 
na  Seznam světového dědictví UNESCO se zájem 
veřejnosti o prohlídku štoly zvýšil, přibylo návštěv-
níků ze zahraničí. Pro ně byl v roce 2020 zpracován 
audioprůvodce, což v  praxi znamená, že si mohou 
pouštět do  sluchátek výklad na  jednotlivých sta-
novištích v německém nebo anglickém jazyce. Au-
dioprůvodce byl pořízen z dotace Ministerstva kul-
tury z programu Podpora pro památky UNESCO. Ze 
stejného programu žádalo Město Krupka o  dotaci 
také na letošní rok a to na výrobu nových popisných 
tabulek na  všechny exponáty, které jsou ve  štole 
Starý Martin vystavené a také na 60 tabulek, které 

Na téma „Krupka, součást památky UNESCO“
se ptáme místostarosty Krupky, Rostislava Kadlece

by představily všechna hornická města a obce v Če-
chách. Z ministerstva kultury ještě nemáme dotaci 
schválenou, tak jsme zatím v očekávání. Výhledově 
je v  plánu revitalizace celého areálu. Rádi bychom 
z něj udělali zábavně-vzdělávací místo, kde se bude 
líbit dětem i dospělým. Mělo by se také zlepšit záze-

mí pro zaměstnance štoly. Zatím jsme ve fázi tvorby 
studie a prvních jednání s památkáři. Pokud reali-
zace bude možná i při dodržení velmi přísných pa-
mátkových kritérií, uplatňovaných v  hornické kra-
jině, bude následovat projekt a schvalovací procesy 
a žádost o dotaci. 

Jsou památky patřící do  Hornické krajiny Krupka 
označené?
Samozřejmě. Letošní rok byly na  každou památku 
instalovány nové popisné tabulky s názvem a infor-
mací o tom, že je památka součástí světového dědic-
tví. Tabulky jsme získali od společnosti Montanre-
gion Krušné Hory – Erzgebirge, o. p. s., která nechala 
vyrobit tabulky stejného vzhledu pro všechny pa-
mátky Hornického regionu Erzgebirge/Krušnohoří. 

Pokračování v příštím vydání Radnice.

Rostislava Kadlece se ptala Lenka Navrátilová

gu, Nejdku, Kovářské, Vejprt a  Měděnce. O  sto let 
později přibyly ještě revíry u Horní Blatné a Bludné.

ZPRACOVÁNÍ ŽELEZNÉ RUDY
V  nejstarších dobách se železná ruda zpracováva-
la tak, že se v  mělkých jámách zahřívala s  větším 
množstvím dřevěného uhlí, které se rozdmýchá-
valo měchem. Výsledkem procesu bylo kujné žele-
zo, které se dále upravovalo kovářským způsobem. 
Ve středověku se začaly používat ploché krby a malé 
šachtové pece, tzv. dýmačky, předchůdci soudobých 
vysokých pecí, kde se již jako palivo používá koks. 

KRUŠNOHORSKÉ HUTĚ A ŽELEZÁRNY
Železné rudy se zpracovávaly v lesních hutích a ko-
várnách a  také v  železnorudných hamrech u  vod-

Železná ruda, magnetit (Wikimedia)

Těžba železných rud byla ukončena v  19. století, 
provozy u  Přísečnice a  Horní Blatné se udržely až 
do období po 1. světové válce. Posledním dolem byl 
Václav Řezáč na  Měděnci, který ukončil činnost 
v roce 1992. 

Lenka Navrátilová

Železo (Wikimedia)

Mlátek a želízka (Wikimedia)
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PRAVIDELNÝ ROZHOVOR
S KRUPSKÝM OBČANEM

Od ledna jsme zařadili novou rubriku, která bude nabízet v ka-
ždém vydání rozhovor s krupským občanem, který se například 
podílí na rozvoji našeho města či svými aktivitami propaguje 
Krupku v širším okolí. Do tohoto projektu bychom chtěli zapojit 
naše čtenáře a krupskou veřejnost. Pokud máte tip na občana, se 
kterým bychom mohli udělat interview, neváhejte nás kontak-
tovat na e-mailu katerina.osvaldova@mukrupka.cz a my se ho 
pokusíme oslovit.

Michal Havránek:  

„Jsem pyšný na to, 
co se nám v Krupce 
podařilo vybudovat.“
Od narození žije v Krupce a svůj velký životní sen si začal plnit během co-
vidové pandemie. Michal Havránek začal v Krupce pro místní děti budovat 
minizoo a chce ještě víc.

Měl jste už ve svém dětství kladný vztah ke zvířatům a přírodě, případně kdo Vám 
ho vytvořil?
Ano, kladný vztah ke zvířatům se u mě projevoval už odmala. Choval jsem mor-
čata, křečky nebo japonské myšky. Když jsem chodil na první stupeň základní 
školy (Masarykova, tehdy 9. května), na dotazy, čím chci být, až budu velký, jsem 
odpovídal, že ředitelem ZOO. Bylo to asi dáno tím, že jsem jako dítě často navště-
voval zoologické zahrady a také mí rodiče vždy nějaké zvíře chovali. S příchodem 
na střední školu jsem se však začal orientovat na výpočetní techniku a ke zvířa-
tům jsem se vrátil asi před deseti lety, to jsem si pořídil první větší akvárium. Ale 
už předtím jsme s manželkou různé živočichy chovali.

Kdy se zrodila první myšlenka na minizoo a jak to vše začalo?
Taková myšlenka nebyla, spíše to celé vyplynulo ze situace. V  roce 2018 jsem 
oslovil zástupkyni ředitelky DDM Michaelu Vinšovou, zda by byla možnost 
umístit do  vestibulu maršovského DDM velké akvárium. Ona se mě zeptala, 
jestli bych raději nechtěl vést chovatelský kroužek pro děti. Slovo dalo slovo a já 
na to kývl. Nejdříve jsme dostali jen malou místnost, kde se předtím nacháze-
la herna Magic: The Gattering. Z práce jsem přivezl akvárium, z domova křečka 
a činčilu, dcera sehnala králíka. Na každý kroužek jsem pak přinášel želvu a aga-
mu, které jsme měli doma. Časem jsme si se synem splnili sen a zakoupili první-

ho hada. Po třech měsících už jsme měli slušný základ chovatelského kroužku, 
a hlavně, navštěvovalo nás 17 dětí. Paní ředitelka Jarmila Hejná tedy rozhodla 
o  přesunutí do  větších prostor, které jsme opět naplnili zvířátky. Pro kroužek 
jsme vyčlenili další den, totiž středu. Těsně před zavřením škol kvůli covidu nám 
vedení DDM přidělilo další místnost, ve které jsme za pomoci kolegů chovatelů 
a mého mladšího syna Adama vybudovali první podobu dnešní teraristické čás-
ti. Druhá místnost byla také postupně doplněna a zůstala zde část chovatelská. 
Tím vznikla minizoo, kterou jsme v září 2021 představili dětem. V současné době 
kroužky fungují od pondělí do čtvrtka. Čtvrteční kroužek je určen pro děti od čtyř 
do sedmi let věku. Pravidelně nás navštěvuje asi 40 dětí.

Kolik má krupská minizoo zvířat a jak moc náročné je o ně kvalitně pečovat?
Už jsme to skoro přestali počítat. Odhadem máme asi 30 hadů, stejný počet ješ-
těrů, 7 želv, asi 20 žab a v druhé části jsou savci a ryby. Třetí část je sklad, kde při-
pravujeme krmení pro hady. Daří se nám také některá zvířata odchovávat. Ta pak 
prodáváme na burzách jiným chovatelům, což nám pomáhá zčásti financovat 
provoz. Péče o zvířata probíhá každý den, od pondělí do čtvrtka to zvládají děti, 
které je nakrmí a vyčistí. My se synem sháníme krmení, a to zejména ve čtvr-
tek. Zbytek týdne věnujeme nejrůznějším opravám, čištění náročnějších zvířat 
a  stavbě nového vybavení. Ostatně asi polovinu ubikací jsme postavili sami, 
s elektroinstalací nám pomáhá kolega Jakub Pucholt, který je elektrikářem. Já to 
vymyslím, zapojím a on zkontroluje, aby to splňovalo veškeré normy.

Jakým způsobem získáváte zvířata a  na  jaká se mohou naši občané v  budoucnu 
těšit?
Většina zvířat je nakoupena od jiných chovatelů nebo ze ZOO v Česku. Buď pří-
mo, nebo na burzách. Část je darovaná od kolegů chovatelů a části říkáme za-
chráněná, což jsou většinou nechtěná zvířátka. Tím se dostáváme k financování. 
Celý projekt je z malé části financován z příspěvků, které platí děti v DDM. Další 
peníze získáváme z darů od návštěvníků, něco nám dají školy, kde přednáším, 
největší část tvoří finance z naší rodiny. Do budoucna je v plánu, že by se projekt 
uživil sám, a to z prodeje odchovů a z příspěvků návštěvníků. Teď jsme ve fázi, 
kdy je skoro všechen prostor zaplněn, nebo jsme limitování technickým stavem 
budovy DDM. Tím pádem už moc zvířat přibývat nebude. I proto, že nám zvířata 
rostou a potřebují více místa. Proto budeme muset mláďata hadů postupně pře-
mísťovat do větších ubikací.

Jaké jsou další plány do budoucna? Co je Váš největší sen v rámci aktivit v krupské 
minizoo?
Plány do budoucna se odvíjí hlavně od povolení vedení DDM. Zatím se nám ne-
povedlo prosadit velké hady nebo varany. Jak už jsem říkal, velkým limitem je 
prostor. Už nyní zabíráme nejvíc místností v  rámci všech kroužků, a nemůže-
me se rozšiřovat na úkor jiných. Dalším limitem je technický stav budovy DDM. 
Není zateplená, bude potřeba opravit rozvody vody a  vyměnit topení za  regu-
lovatelná. V neposlední řadě jde o personální kapacity. Potřeboval bych získat 
stejného šílence, jako jsem já, což asi není možné. Přesto připravujeme novou 
expozici pro korálovky, přibýt by mohla sbírka asijských horských užovek. V plá-
nu je také rozšiřování botanické části minizoo. Snad se ještě více rozmůže před-
nášková činnost ve školách a návštěvy ze škol. V letošním roce začali minizoo 
navštěvovat také senioři z  místních i  okolních pečovatelských domů, kteří mi 
kolikrát přijdou ještě nadšenější než děti. /red/ 
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KULTURNÍ ZAŘÍZENÍ MĚSTA KRUPKY VE SPOLUPRÁCI S MC KOLOSEUM KRUPKA POŘÁDÁ

Krupské 
Krupské 

hudební 
hudební létoléto

KULTURNÍ ZAŘÍZENÍ MĚSTA KRUPKY VÁS ZVE
NA VENKOVNÍ TERASU MC KOLOSEUM KRUPKA
KULTURNÍ ZAŘÍZENÍ MĚSTA KRUPKY VÁS ZVE
NA VENKOVNÍ TERASU MC KOLOSEUM KRUPKA
Krupské hudební léto  -  hudební skupiny červen 2022

  3.6. -  ALIBI
  4.6. -  FONOTEST
10.6. -  VOICE

11.6. -  HUDBA PREMIER
17.6. -  ALIBI
18.6. -  FONOTEST

24.6. -  PARALET LOUNY
25.6. -  POP MASTER
  1.7. -  VOICE

od  18:00 hodin
do  22:00 hodin
od  18:00 hodin
do  22:00 hodin

OLO EU
WWW.MCKOLOSEUM.CZ
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R IA & GR ILL R E STAURAN T

50

Termíny pravidelných akcí v Krupce
v roce 2022

13. 8. 2022

 - ROCK FEST KRUPKA
28. 8. 2022

 - Pasování předškoláků

10. - 11.8. 2022

 - Mariánské poutní slavnosti
30. 9. 2022

 - Den seniorů
27. 11. 2022

- Vánoční jarmark

ZA OBSAH INZERCE ZODPOVÍDAJÍ JEJÍ ZADAVATELÉ.
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Prodej slepiček
Červený Hrádek prodává slepičky typu 

Tetra hnědá, Dominant všechny barvy, 
Green Shell - typu Araukana
a Dark Shell -typu Maranska.

Stáří 16–20 týdnů, cena 199–245,- Kč/ks

Prodej:
14. 5. a 4. 6. 2022

Krupka – Mírové náměstí - 12.30 hod.

Výkup králičích kožek
– cena dle poptávky.

Info: Po-Pá 9.00-16.00 hod.
tel. 601 576 270, 728 605 840

www.drubezcervenyhradek.cz

Pálení čarodějnicFOTOREPORTÁŽ

Zde může být váš inzerát
katerina.osvaldova@mukrupka.cz

+420 417 803 130
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Významní a slavní návštěvníci XVI. díl

HISTORICKÉ OKÉNKO

V této rubrice si připomínáme a představujeme významné osobnosti, které navští-
vily naše město a zanechaly v něm svou stopu.

PhDr. RNDr. Gustav Carl Laube (1839–1923)  

Častým hostem krupského hradu býval na konci 
19. století také významný geolog a  paleontolog 
Gustav Carl Laube. Svůj vědecký výzkum zaměřil 
na  české Krušnohoří a  jako autor díla Geologie 
západních Krušných hor (1876) a  Geologie vý-
chodních Krušných hor (1887) jistě v okolí Krupky 
bádal pravidelně. V roce 1893 napsal studii k ná-
hrobnímu kameni Sabiny z Drahovic z roku 1518, 
který byl v tu dobu vystaven při vstupu na nádvo-
ří hradu. Jeho jméno známe ve spojení Laubeho 
náměstí. Prostranství u Císařských lázní v Tepli-
cích, kde dodnes stojí jeho rodný dům čp. 12, bylo 
pojmenováno na jeho počest poté, co se zasadil 
o záchranu zdejších termálních pramenů.
Gustav Carl Laube se narodil v  Teplicích. Jeho 
otec vlastnil pekárnu a  byl členem rady města. 
Zájem o přírodu a historii se u Gustava projevil 

G. C. Laube, Geologická exkurze do české 
termální oblasti (Wikimedia)

už v dětství a vydržel mu celý život. Po dokonče-
ní gymnázia v  Mostě vystudoval přírodní vědy 
v Praze a Mnichově. Kariéru oblíbeného vysoko-
školského pedagoga zahájil ve Vídni na Polytech-
nickém Institutu. V roce 1869 se jako geolog zú-
častnil expedice do Grónska. Mezi polárníky byl 
i další teplický rodák, kartograf Julius Payer. Vý-
prava se po ztroskotání lodi změnila v boj o pře-
žití na ledové kře a stejně jako Payer patřil Laube 
k  14 šťastlivcům, kteří se zachránili. Po  návratu 
získal profesuru v oborech mineralogie a geolo-
gie na Německé technické vysoké škole v Praze. 
Od roku 1876 působil profesor Gustav Carl Lau-
be jako děkan filozofické fakulty (kam spadala 
katedra geologie a  paleontologie) německé Kar-
lo-Ferdinandovy Univerzity v Praze, kde byl poz-

Profesor Gustav Carl Laube (Wikimedia)

ději, v  akademickém roce 1893/1894, jmenován 
rektorem. Jako vědec byl velmi všestranný, an-
gažoval se v mnoha oborech. Oblastí jeho zájmu 
byly Krušné hory s  jejich rudným bohatstvím 
a Teplicko a jeho termální prameny. V roce 1879 
se stal čestným občanem města, když byly díky 
jeho hydrogeologickým výzkumům znovu obje-
veny lázeňské prameny ztracené po důlním ne-
štěstí u Duchcova. Doktor Laube se zabýval také 
archeologií, z hnědouhelných dolů měl k dispo-
zici velké množství zkamenělin, které popisoval 
a archivoval. Vznikla tak jedinečná muzejní sbír-
ka z období třetihor a objev velemloka českého, 
který inspiroval Čapka k napsání románu Válka 
s  mloky. Zapálenému geologovi nebyla lhostej-
ná ani ochrana přírody, navrhl zákonně chránit 
významné severočeské lokality jako Bořeň, Pan-
skou skálu nebo Pravčickou bránu. Za svou práci 
a zásluhy v oboru geologie byl v roce 1918 pový-
šen do šlechtického stavu a jeho jméno najdeme 
i na pobřeží východního Grónska, kde se nachází 
Laubeho ledovec. Gustav Laube žil ve  spokoje-
ném manželství s  paní Lucií roz. Hofmanno-
vou, ze kterého se narodili synové Gustav a Otto 
a dcera Lucie. 

Lenka Navrátilová

Náhrobní kámen Sabiny z Drahovic na krupském hradě Laubeho náměstí v Teplicích (Wikimedia)

Pamětní deska na Laubeho rodném domě
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Anketa
„Jaké máte zkušenosti 
s novým dopravcem ČSAD 
Slaný, který provozuje 
příměstskou dopravu 
od 1. 12. 2021? Máte nějaké 
podněty či připomínky 
k vynechávání spojů?“

  „Nejezdím nijak často, ale když už, 
tak nikdy problém nebyl. Neměla 

jsem nikdy problém ani s předešlým 
dopravcem.“

Jitka Riedlová,
odborný asistent prodeje

VZPOMÍNKA

Nejzajímavější
komentáře
z ankety
v Mobilním rozhlase 
„Vypadá to tak, že jízdní řády nere-
flektují logické potřeby lidí. Například 
po  čase vyučování autobus do  Hu-
sitské a Fojtovic nelze stihnout a pak 
jede za déle než hodinu. A po 14. ho-
dině jede až po dvou hodinách. Ráno 
je v  opačném směru nabídka spojů 
také zoufalá. Neexistuje spoj, který by 
dopravil děti do školy v centru Krupky 
třeba půl hodiny před vyučováním.“

„Více spojů Vrchoslav – Bohosudov – 
Teplice. Starší obyvatelé: za  lékařem, 
nákupem atd. Nechápu, proč do Unčí-
na jezdí o  tolik více spojů než k  nám 
nahoru na Vrchoslav. Dlouholetý pro-
blém, který nikdo neřeší.“

„Nespolehlivý dopravce a hlavně radši 
jezdím o hodinu dříve, kdyby náhodou 
opět nejel. Anebo jede, ale zkracuje si 
cestu.“

Dne 4. května 2022 by 
se dožila 81. narozenin 
moje maminka paní 

Jana Kokšalová.
Už jen kytičku na hrob 
Ti můžeme dát a tiše 
vzpomínat. S láskou 
a úctou vzpomínají 

dcera Jana s rodinou, 
vnučka Martina 
s rodinou a vnuk 

Tomáš.

Dne 20. května 2022 je 
to 15 let, co nás navždy 
opustil náš milovaný 

syn, bratr, manžel 
a tatínek Karel Šulc 
ve věku nedožitých 

29 let.
,,Kdo byl milován, 

nebude nikdy 
zapomenut.“

Dne 24. května 2022 
uplyne 12 let, co nás 
navždy opustil pan 
Vladimír Strach. 

Věnujte mu tichou 
vzpomínku.

Stále vzpomíná dcera 
Marcela s manželem 

Ivem a synem 
Jaroslavem. 

Dne 28. května 2022 to 
bude 20 let od náhlého 

úmrtí milovaného 
manžela a tatínka 

pana Milana Holbičky. 
Za tichou vzpomínku 

děkuje manželka 
Ivana, dcera Danuška 

s rodinou, synové 
a vnoučata. 

 „Před třemi týdny jsem čekal 
v Trnovanech na spoj do Krupky hodinu. 

Velká ostuda kraje.“
Filip Bačkovský, student SŠ

 „Já jsem spokojen, občas nějaká chyba 
je, ale kdo nechybuje, stoprocentně lepší 

než Ariva.“
Radek Pacák, pekař

Vyhodnocení ankety
Veřejná autobusová doprava
Od 27. 4. do 2. 5. 2022 se mohli občané prostřednictvím Mobilního rozhlasu zúčastnit ankety na téma auto-
busové dopravy v Krupce a okolí, kterou jsme vytvořili mimo jiné na základě podnětu Magistrátu města Tep-
lice, který vyjádřil zájem o zjištění spokojenosti občanů s veřejnou dopravou po změně dopravce. Do ankety 
se zapojilo 70 respondentů.

Bylo lépe a snad bude lépe
Z odpovědí je zřejmé, že občané byli podstatně spokojenější s předchozím dopravcem, i když po opatřeních, 
ke kterým došlo po tlaku od veřejnosti i objednatele, jímž je Ústecký kraj, snad přichází zlepšení.
Zatímco s předchozím dopravcem (ARRIVA) 56 % účastníků ankety nepoznalo, co je vynechaný spoj, s novým 
dopravcem (ČSAD Slaný) mělo toto štěstí jen 19 % cestující a naopak marné vyhlížení spoje při zimním dr-
kotání zubů prožili opakovaně dva ze tří, kteří by se rádi nazvali cestujícími, ale nestali se jimi.
Na  druhou stranu po  Veli-
konocích již přijel vždy dle 
jízdního řádu autobus téměř 
dvěma třetinám responden-
tů, což jsou lepší výsledky, 
než měl předchozí dopravce, 
ale jsou to údaje za poměrně 
krátkou dobu, takže se teprve 
uvidí, zda se naděje na  spo-
lehlivější dopravu promění 
v kýženou jistotu.

Veřejná doprava není 
pouťová atrakce
Zrada ze strany dopravy může 
mít pro (ne)cestující velmi 
nepříjemné důsledky, zvláště 
když vidíme, že intenzívně 
(nejméně několikrát týdně) 
užívá veřejnou dopravu 58 % 
krupských občanů, a 63 % jízd 
podnikají do  práce a  za  stu-
dijními povinnostmi nebo 
k vyřízení nutných záležitostí 
(lékař, úřady apod.), takže ne 
jen tak pro zábavu.

Vynechaný spoj zvedne mandle nejspolehlivěji
Na  otázku „Jak jste se zdejší veřejnou autobusovou dopravou spokojen/a?“ odpovědělo podprůměrnými 
známkami (0–4) 49 % respondentů, nadprůměrnými (6–10) 34 %. Jak plyne z textových odpovědí, nejvíce leží 
lidem v žaludku nespolehlivost spojů. Hned dalším v pořadí je nepromyšlenost a nešikovnost jízdních řádů, 
jež se projevuje nesmyslnou kumulací spojů, které pak střídá dlouhé nic, nebo jejich nasazení tak, že ujíždějí 
dětem před koncem vyučování nebo pracujícím před koncem směny a ti musejí dlouho čekat na další. Dle 
některých poznámek ale tento nešvar existoval již za předchozího dopravce. Respondenti také ve více přípa-
dech uváděli, že jim chybí přímé spoje do teplické nemocnice. Na třetím místě figurují svědectví o řidičích, 
a to buď o jejich nepříjemném chování, nebo o jejich neznalosti trasy, čemuž se lze zasmát jen v případě, že 
je Vám jedno, kam jedete, nebo když zrovna čtete doma Radnici. 
Děkujeme všem účastníkům ankety a přejeme vždy šťastnou cestu. Roman Zima
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Jak šel čas aneb Proměny zajímavých míst v Krupce 

Lanová dráha Bohosudov-Kněžiště
Lanovka má narozeniny! Dne 25. května 2022 to 
bude 70 let od zprovoznění lanové dráhy z Krup-
ky na Komáří vížku. Stavěla se v letech 1950–1952. 
Technologickou část vyrobil podnik Transpor-
ta Chrudim v  licenci švýcarské firmy Von Roll. 
Od  roku 2012, kdy byla vyřazena lanová dráha 

stejného typu na Sněžku, je naše lanovka jediná 
svého druhu na světě. Její správný a celý název 
je: Lanová dráha Bohosudov-Kněžiště, osobní vi-
sutá jednolanová dráha oběžného systému s od-
pojitelným uchycením dvoumístných sedaček. 
Současným vlastníkem lanovky je Město Krupka, 
provozovatelem jeho dceřiná společnost SPORT 
KRUPKA, s.r.o. S délkou 2 348 metrů máme u nás 
nejdelší osobní jednoúsekovou lanovou dráhu 
ve  střední Evropě. Jízda jedním směrem trvá 
15 minut. Černobílé snímky jsou ze 70. let 20. století.

Lenka Navrátilová

Vánoční jízda, dolní stanice rok 2014Dolní stanice, rok 2022

Dolní stanice, asi kolem roku 1985 Dolní stanice, rok 2012

Jízda na Komáří vížku, rok 2004
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Rodinné muzicírování
Myšlenka uspořádat tento koncert vznikla v  době, 
kdy se děti distančně vyučovaly nejen ve  školách, 
ale také v Základních uměleckých školách. Naplno 
se tak projevila muzikálnost rodin, kdy s výukou po-
máhali rodiče i prarodiče.
Cesta však k němu vedla přes Nadaci rozvoje občan-
ské společnosti z programu „Vy rozhodujete, my po-
máháme“ – Tesco. S  projektem Rodinné muzicíro-
vání jsme se dostali do úzkého kola a v únoru 2022 
probíhalo v  supermarketu Tesco v  Krupce a  v  Ústí 
nad Labem hlasování mezi třemi projekty.
Díky vaší obrovské podpoře při hlasování (14  130 
hlasů) jsme si mohli v březnu převzít při slavnost-
ním předávání symbolický šek na 30 000 Kč za zís-
kání 1. místa.
Srdečně vás nyní zvu s  našimi spolupracujícími 
partnery, v pátek 10. 6. 2022 od 18:30 hod., na kon-
cert Rodinné muzicírování. Představíme vám rodi-
ny, kde se hudební umění a nadání dědí z generace 
na  generaci. Při koncertu v  bohosudovské bazilice 
uslyšíte rodinné muzicírování dětí s  jejich rodiči 
a  prarodiči. Celý program doplní flétnový soubor, 
varhany i dětský sbor.
Motto prolínající se projektem je „Jablko nepadá 
daleko od stromu“. 
Přijďte za námi do baziliky. Těšíme se na vás.

Lenka Doubková

Základní umělecká 
škola Stanislava Šebka 
Jsme v celostátním kole soutěží základních umělec-
kých škol.
V  dubnu proběhly okresní soutěže základních 
uměleckých škol. Naši dva žáci se z okresního kola 
soutěže hry na zobcovou flétnu probojovali do kola 
krajského. V krajské soutěži v Litvínově uspěly dvě 
žákyně ze třídy paní Moniky Vášové. Druhé mís-
to získala Klára Košová a  první místo s  postupem 
do ústředního kola soutěže obdržela Cordelia Borja 
Rodriguez. Je to významný úspěch Základní umě-
lecké školy Stanislava Šebka v Krupce a Města Krup-
ky. V  loňském školním roce totiž probíhala velkou 
dobu distanční výuka, proto je výkon těchto žákyň 
obdivuhodný.
Celostátní kolo soutěže hry na zobcovou flétnu pro-
běhne koncem května v  Praze. Budeme držet Cor-
delii a  její vyučující palce. O  výsledcích celostátní 
soutěže se dozvíte na stránkách naší školy a v příš-
tím měsíčníku Radnice. 
Další úspěch našich žáků, Kláry a Cordelie, na sebe 
dlouho nedal čekat. V  sobotu 23. dubna proběhla 
přehlídka flétnistů v  Teplických flautohrách, pořá-
daná Konzervatoří Teplice. Obě žákyně obdržely prv-
ní místa. Cordelie navíc získala ocenění za muzikál-
ní výkon a dostala dárek. Z rukou poroty si převzala 
kvalitní a  drahou dřevěnou flétnu značky Clarina. 
Gratulujeme!!!

 Pavel Krs, ředitel školy

Beethoven opět 
v Bohosudově
Srdečně Vás zveme na  zahájení letošní kulturní 
sezóny v bazilice. Spolek pro záchranu bohosudov-
ských varhan v  úzké spolupráci se Severočeskou 
filharmonií Teplice si pro vás pro tento okamžik 
připravili Koncert pro záchranu bohosudovských 
varhan, který se koná v pátek 27. 5. 2022 od 18.00 ho-
din v bazilice Panny Marie Sedmibolestné v Krup-
ce-Bohosudově.
V  podání vynikající sopranistky Elišky Weissové 
uslyšíte známé árie a  písně za  varhanní spoluprá-
ce Miloše Boka. Při koncertu se představí také nově 
vzniklý Bohosudovský sbor.
Koncert je zařazen do 57. ročníku Hudebního festi-
valu Ludwiga van Beethovena. 
Nenechte si ujít tento jedinečný zážitek.

Lenka Doubková

Projektový den 
ve výuce
Děti s  povinností předškolního vzdělávání z  MŠ 
Sluníčko se ve čtvrtek 7. 4. 2022 účastnily „Projekto-
vého dne ve výuce“, který byl zaměřen na polytech-
niku a  splňoval podmínky témat OP VVV – Šablo-
ny III. Polytechnická pregramotnost rozvíjí u  dětí 
manuální zručnost, jemnou motoriku, představi-
vost a fantazii. A tak se předškoláci ze třídy Ježečci, 
Koťátka a Motýlci na jedno dopoledne stali truhláři, 
tesaři i nábytkáři a vyráběli loutkové divadlo. Jeviš-
tě a rekvizity divadla byly totiž ze dřeva. V hotovém 
divadélku se také uskutečnilo představení pohádky 
„O šípkové Růžence“, na které si ale nejdříve všichni 
museli vlastnoručně sešít vstupenku. To se poda-
řilo, pohádka se všem líbila a paní Jana, která děti 
celým dopoledním programem provázela, sklidila 
velký potlesk. 

Martina Hissenová a Iveta Pacinová,
MŠ Sluníčko Krupka

Smolíčci v Sokolovně
Mateřská školka Zvoneček, třída Smolíčků se již 
několikrát zapojila do projektu „Se sokolem do živo-
ta“. Hravou formou se rozvíjí pohybová gramotnost 
předškolních dětí. Dne 21. 4. 2022 jsme měli mož-
nost navštívit TJ Sokol v Bohosudově. Pod vedením 
zkušené paní cvičitelky Marie Windischové si děti 
vyzkoušely cvičení na nářadí – šplh, hrazdu, kruhy, 
dále míčové hry. Získaly tak nové prožitky a zkuše-
nosti. Děkujeme za pozvání a milé přijetí. Těšíme se 
na příští spolupráci. 

 Třída Smolíčků 

Využili jsme krásného, jarního odpoledne a společ-
ně s dětmi jsme se vydali na spanilou jízdu na ko-
loběžkách. Našli jsme si málo využívané, odlehlé 
asfaltové hřiště, ke kterému jsme se vybaveni reflex-
ními vestami a helmami bezpečně dopravili.
Děti si vyzkoušely hned několik disciplín. Bravurně 
zvládly disciplínu „Tandem“, při které měly bezpeč-
ně převézt svého kamaráda na konec hřiště. Každý 
se k  této činnosti postavil po  svém. Někdo zvolil 
techniku tandemového odrazu, jiný se svěřil do ru-
kou řidiče, pevně se postavil na  desku koloběžky 
a nechal se vézt. 
Bylo moc pěkné pozorovat radost v dětských tvářích, 

Odpolední vyjížď ka na koloběžkách 
jejich odvahu, se kterou se pouštěli do plnění úkolů, 
neboť někteří na koloběžce stáli poprvé. Mezi dětmi 
se prohloubilo přátelství, ale i chuť pomáhat si a po-
dělit se. Moc nám záleželo na tom, abychom se spolu 
měli dobře, porozuměli si a uměli se domluvit. 

 ZŠ a MŠ Krupka Teplická,
ŠD Hamry – oddělení Dráčci

DĚTSKÝ DEN
KDY: 3. 6. 2022

OD: 15:00 hodin
KDE: Cafe-Bar – Trocadero

Program :
  Skákací hrad  

se skluzavkou
 Kolotoč
 Dárečky pro děti
 Opékání buřtů
 Diskotéka pro děti

Vstupné zdarma



KVĚTEN 2022 11

Uklidili jsme kousek 
Česka
Pneumatiky, plastové lahve, plechovky či stovky 
nedopalků v okolí mateřských škol. O tom jsme se 
na vlastní oči přesvědčili 4. dubna při dobrovolnic-
ké úklidové akci „Ukliďme Česko“. Spolu s  rodiči 
a prarodiči dětí z MŠ Sluníčko a MŠ Písnička jsme 
se, vybaveni dle zásad bezpečnosti rukavicemi, 
zaměřili právě na úklid okolí mateřských škol. Bě-
hem pouhých 2,5 hodiny se nám podařilo posbírat 
téměř 250 kg odpadků. Pohled na  čisté okolí byl 
největší odměnou a my si přejeme, aby čisté dlou-
ho zůstalo. Tak zase za rok při této dobrovolnické 
akci. I  když proč čekat? Ohleduplní k  životnímu 
prostředí buďme každý den. Příroda si to zaslouží. 

Martina Hissenová, MŠ Sluníčko Krupka

Velikonoce v Agapé II.
Svátky jara neminuly ani Agapé II. Nejprve si děti 
zasoutěžily v  hledání papírových vajíček v  trávě, 
která pak společně s rodiči vybarvily. Kolektiv Agapé 
II. pro ně připravil i další jiná velikonoční tvoření. 
Děti byly moc šikovné a za ty úžasné výtvory obdr-
žely krásné dárkové balíčky s perníčky a sladkostmi 
od sponzora akce Hotelové školy Teplice. Některými 
výrobky si pak rodiny vyzdobily svá okna. Na soutě-
žící o nejhezčí okno pak čekal výborný domácí koláč 
a podělily se o něj hned dvě výherkyně. 

Kolektiv Agapé II.

Vůně špekáčků na 
Hamrech – ŠD při ZŠ 
a MŠ Krupka, Teplická
Školní zahradu na  Hamrech provoněla libá vůně 
špekáčků, vuřtů a párečků. Družinové děti z oddě-
lení Soviček si s paní vychovatelkou udělali pěkné 
odpoledne. Rozdělat ohýnek, připravit sezení a už 
můžeme opékat ty dobrůtky, které nám maminky 
připravily. Ačkoliv si s  námi chvíli pohrávalo po-
časí, nakonec i to se umoudřilo a sluníčko ukázalo 
své tvářičky. Tak jako v  pohádkách, vše nakonec 
dobře dopadlo. Děti si naplnily bříška, pohrá-
ly na  zahradě a  ještě týž den stihly zasadit osení 
do připravených dekorací. Jsou to šikulky.

Zuzana Czesztyiczká, vychovatelka ŠD

Dne 8. 4. 2022 se na Základní škole a Střední škole 
Krupka, Karla Čapka 270 uskutečnil 14. ročník sou-
těže ve  skoku vysokém „Velikonoční laťka“. V  le-
tošním roce přišlo změřit své síly a dovednosti 41 
soutěžících z pěti škol z našeho okresu – dvě naše 
krupské školy, pořádající a  Masarykova základní 

Akční duben
V dubnu v Želváčku probíhaly kromě standartních 
aktivit také dvě větší akce a  letošní první výlet. 
První akce, které se děti mohly zúčastnit, proběhla 
ještě před Velikonocemi, a jednalo se o velikonoční 
hru, kterou jim pracovníci NZDM připravili. Děti 
měly na různých místech na pozemku kolem Žel-
váčku schovány obálky s částmi mapy a nápověda-
mi, kde naleznou další obálky. Cílem hry bylo najít 
všechny kusy mapy, poskládat je a zjistit, kde zají-
ček zanechal velikonoční nadílku. Děti byly ze hry 
velmi nadšené a taktéž je potěšila velikonoční na-
dílka. Druhou akcí, které se v dubnu mohly zúčast-
nit, bylo pálení čarodějnic spojené s  opékáním. 
V klubu jsme si samozřejmě společně vyrobili ča-
rodějnici, kterou jsme poté spálili na hranici. Děti 
se dále mohly v dubnu zúčastnit prvního letošního 
výletu – exkurze do  DDM Cvrček. Tímto bychom 
chtěli poděkovat paní ředitelce DDM Cvrček Jar-
mile Hejné, která nám exkurzi umožnila, a  panu 
Michalu Havránkovi, který se nám během exkurze 
věnoval. V DDM se děti ze Želváčku seznámily se 
zvířaty, o  které se v  rámci chovatelského kroužku 
děti, které do DDM dochází, starají. Některé naše 
děti z toho byly tak nadšené, že hned zjišťovaly, jak 
se do kroužku mohou přihlásit. Duben jsme si tak 
všichni naplno užili a těšíme se na další akce a vý-
lety, které podnikneme.

Za Nízkoprahové zařízení pro děti a mládež 
Želváček Barbora Beštová

  

Idylka se smrtící 
překážkou
Každý rok se tu můžeme setkat se spoustou ropuch 
lesních, které přiskákaly z různých míst.
Choulostivý ekosystém je důležitý pro les a zvířata, 
která ho nazývají domovem. Žáby a  ropuchy jsou 
důležitými články v přirozeném potravním řetězci, 
jelikož jedí různé druhy hmyzu, včetně hlemýžďů 
a téměř všeho, co se jim vejde do úst. Sami jsou po-
žírány zvířaty, jako jsou ježci, jezevci a  velcí ptáci. 
Zejména volavky rádi jedí pulce, kteří se zase živí 
řasami ve vodě a udržují ji tak čistou. 
Ropucha lesní je významným lesním živočichem 
a  je právem chráněna. Ochránci zvířat každoročně 
staví zábrany podél silnic a  migrační tunely, aby 
udrželi ropuchy, jejichž instinkt je často vede pod 
kola aut.
Zejména v březnu a dubnu můžou potkat návštěv-
níci lesa tu či onu ropuchu, někdy i  jak jedna veze 
druhou na  zádech. Scházejí se u  vody a  oslavují 
na břehu hlasitým nočním kvákáním.
Tuto přírodní podívanou si můžete užít v  horách 
Krupky u  Kotelního jezírka. Ropuchy se shromaž-
ďují poblíž jezera a dokončují poslední metry svého 
putování.
Bylo by hezké, kdyby všichni žabáci mohli zažít své 
doražení do cíle. Bohužel těsně před tím mnoho ro-
puch spadne do něčeho, co se pro ně zdá být pastí.
U  idylicky položeného jezera, které je ohraničeno 
vysokými stromy, je na straně pěšiny zděný příkop. 
Určitě je to pro dobrou věc, ale pro ropuchy se stává 
vězením. Protože se zřítil i kus zdi, ropuchy již ne-
mohou opustit hluboký příkop a  jsou nechány na-
pospas. Už nyní v něm žijí desítky, ale v průběhu let 
jich budou nabývat stovky.
Chodci s žalostnými pohledy bezmocně sledují ro-
puchy, jak trpí.
Nejde o to, co se dá dělat, ale o skutečnost, že se něco 
udělat musí, to je v tuto chvíli nejdůležitější a roz-
hodující.
Jednoduchá mřížka by zde mohla znamenat skuteč-
ný rozdíl. Mohli by tak být chráněni nejen jiná zvířa-
ta než ropuchy, ale také děti, které si hrají na břehu 
v blízkosti vody.
V neděli 17. 4. se nám podařilo odstranit malé úlom-
ky zdi. K naší akci se připojil pan Michal Krajhanzl 
s rodinou a kamarády. Moc děkujeme. Doufáme, že 
město se této akce také zúčastní.
Je fajn, když řešení může být tak jednoduché.

Varvara Stepina, Leyla Stepina, Tatiana Kempf

Letošní nejúspěšnější skokani 14. ročníku 
Velikonoční laťky. 

Velikonoční laťka – 14. ročník
škola a Mateřská škola Krupka, a tři základní školy 
z Teplic. 
Soutěž byla rozdělena do  čtyř kategorií – mladší 
a starší žákyně a mladší a starší žáci. Letošní roč-
ník byl výkonově vyrovnaný a nabídl hned několik 
zajímavých soubojů o stupně vítězů. Hned tři prv-
ní místa obsadili žáci Základní školy s  rošířenou 
výukou tělesné výchovy Teplice, Na  Stínadlech 
2386. V  kategorii mladších dívek se na  prvním 
místě umístila Amálie Landová, která překonala 
laťku ve výšce 120 cm. V kategorii mladší chlapců 
vyskočil nejvýše Pavel Kohut s  výkonem 140 cm. 
V kategorii starších dívek Kateřina Horová zvítězi-
la s výkonem 130 cm a v kategorii starších chlapců 
si první místo vyskočil Artem Petrenko ze Základní 
školy s  rozšířeným vyučováním informatiky a vý-
početní techniky, Teplice, Plynárenská 2953, který 
překonal laťku ve  výšce 170 cm. Celou soutěž do-
provázela přátelská atmosféra a  žáci se očividně 
velmi dobře bavili. Čtrnáctý ročník Velikonoční 

laťky opět nabídl opravdu napínavé souboje a sa-
motné odhodlání žáků dosáhnout svého maxima. 
Vítězové i poražení dostali ceny spojené s nadchá-
zejícími Velikonocemi. 

Martin Kaftan,
ředitel ZŠ a SŠ Krupka, Karla Čapka 270



V dalším čísle připravujeme:
Reportáž ze 70. výročí lanové dráhy

Rozhovor s krupským občanem

Fotoreportáž z dětského dnu
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MOBILNÍ
ROZHLAS

Nenechte si ujít: #krupkazije

16. a 23. 5. od 17 h. 
Koncerty absolventů
koncertní sál ZUŠ Stanislava Šebka

Vstupné zdarma

1. 6. od 14 do 17 hodin 
Dětský den
MC Koloseum Krupka,
park Herty Lindnerové
Vstupné zdarma

9. 6. od 19 hodin 
divadelní představení

Na ostro
KC Olympie Krupka 
Vstupné 100 Kč

14. 5. od 14 hodin 
Jarní radovánky
venkovní areál KC Olympie Krupka

Vstupné zdarma


